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A Fidesz- és MszP-korMányok hAgyták bArátAik AdócsAlását, 
Miközben FolyAMAtosAn eMelték Az áFá-t. A MunkásPárt 

Megszüntetné Az áFá-t Az AlAPvető élelMiszereknél, 
Az oktAtásbAn, Az egészségügyben, 

A lAkossági energiAFogyAsztásbAn és éPítkezésben.

törvényes 
rAblás
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balszemmel
Thürmer Gyula

mi a bal szemünkkel nézünk a világra. Így sok mindent észreveszünk, 
amit csak a jobb szemünkkel nem látnánk. másként is látjuk  
a világot, mondjuk úgy, balszemmel. ezután minden számunkban 
elmondjuk, miként is látjuk az éppen esedékes eseményeket a saját 
politikai értékÍtéletünk alapján, balszemmel. 

Harccal ünnepelünk

Választási Pártaktívára jövünk össze 
szombaton. Felmérjük, hogy meddig 
jutottunk az elmúlt hónapokban a 
választási felkészülésben, és eldöntjük, 
mit tehetünk még. Amikor elkezdtük, 
azt mondtuk: szinte a lehetetlenre 
vállalkozunk! Nincs elég emberünk, sok 
az idős elvtársunk, és bizony pénzünk se 
nagyon van. De éreztünk valamit, amit 
rajtunk kívül senki sem érezhet ebben 
az országban. A magyar munkásságnak, 
a dolgozó embernek szüksége van a 
Munkáspártra. Bármit is állítsanak a 
tőkés ellenfeleink, munkás és dolgozó 
van, még ha a végtelenségig kizsigerelten, 
sokszorosan átverten és csalódottan 
is. Eddig nem szavaztak ránk, de most 
valami változni látszik. Akkor pedig 
kommunista kötelességünk az országos 
listát megállítani!

Kemény munkáról számolhatunk be 
szombaton. Megmozdult a párt. Jelölteket 
kerestünk és találtunk is. Nem mindenütt, 
de a választókerületek felében, ami nagy 
szó. Kiváló programunk van. Járjuk 
az utcákat, piacokat. Az internetes 
honlapunkat a korábbi napi 800-1000 fő 
helyett már öt-hatezren keresik fel. Nincs 
okunk csüggedésre, haladunk!

Szombaton ünnepelünk is. 24 
esztendeje, 1989. december 17-én született 
újjá a Munkáspárt. Sok ezer tisztességes 
kommunista, becsületes, egyszerű 
ember vállalta, hogy nemet mond a 
kapitalizmusra, kitart a szocializmus 
mellett. A Munkáspárt újjászületése az ő 
történelmi érdemük. Olyan tett, amelyből 
erőt meríthetünk mai harcunkhoz is.

Az elmúlt 24 évben gyaláztak, 
támadtak, karanténba zártak bennünket, 

de mi megvédtük a pártot. Más pártok 
eltűntek, a Munkáspárt viszont él és 
küzd. 

Sok párt úgy akarja túlélését 
biztosítani, hogy kiegyezik a tőkésekkel. 
Mi nem lettünk megalkuvók, nem 
kértünk a tőkések kegyeiből. Ezért 
tisztelnek bennünket sokan.

Megtanultuk, hogyan kell részt venni 
a polgári demokratikus választásokon, 
hogyan kell gyűléseket rendezni az 
utcán, a piacokon, a gyárkapuk előtt. 

Megteremtettük a párt aktivista 
gárdáját, helyi és országos vezetőit. A 
Szabadság az egyetlen baloldali pártlap, 
amely negyedszázada működik. Jelen 
vagyunk a világhálón. Megtanultuk, 
hogy tanulnunk kell, ha élni akarunk. 
A Szabó Ervin Akadémiára jogosan 
lehetünk büszkék.

Tekintélyt és megbecsülést 
szereztünk a nemzetközi kommunista 
és munkásmozgalomban. Becsülik 
kitartásunkat, ragaszkodásunkat a 
proletárinternacionalizmushoz. 

Nem tudtuk visszafordítani a 
kapitalizmust, bár szerettük volna. 
Küzdöttünk a privatizáció ellen. Háborút 
hirdettünk a NATO ellen. Elmondtuk 
fenntartásainkat az Európai Unióval 
szemben. 

Nem jutottunk be a parlamentbe, 
s elveszítettük pozíciónkat az 
önkormányzatokban. Az elkövetett 
hibákra, a szervezetlenségre, a 
tehetetlenségünkre, a munkát akadályozó 
személyes konfliktusokra nem keresünk 
mentségeket. Nem magyarázkodunk 
azzal sem, hogy túl sok mindent kellett 
legyőzni szemléletünkben a múltból, bár 
ez igaz. De nem eshetünk kétségbe, hiszen 
tudjuk: a tőke a megszerzett hatalmát 

védi velünk szemben olyan hatalmas 
fegyverekkel, mint a média, a pénz, a 
választási rendszer. Tovább kell küzdeni, 
megértetve a dolgozó emberekkel, 
hogy csak akkor számíthatnak jobb 
életre, ha bejuttatják a Munkáspártot a 
parlamentbe.

Nem váltunk tömegpárttá, de esélyünk 
sem volt erre. A dolgozó embereket 
becsapták, manipulálták. Elhitették 
velük, hogy a szocializmus rossz volt, 
a kapitalizmus meg jó. Ha lassan is, de 
jönnek az új nemzedékek képviselői. 
Rajtunk múlik, hogy itt tartsuk őket, 
okos szóval, jó politikával, tiszta emberi 
értékekkel.

A világ változik. A tőkés világ 
válságban van. Következményeit 
valamennyien látjuk. Egyre többen 
vagyunk, aki elveszíti állását. Egyre 
többünk lakását árverezik el, mert 
nem tudjuk fizetni a ránk erőszakolt 
hiteleket. A kapitalizmus beteg, és nem 
gyógyítható. Nem gyógyítható, mert a 
tőke önzése, kapzsisága, uralkodási vágya 
a kapitalizmus lényegét jelenti. A tőke 
mindent maga alá gyűr, az országokat, az 
embereket, a természetet. A tőke számára 
csak egy dolog a fontos: a haszon, a profit, 
a minél több pénz. Bármi áron! 

A dolgozó emberek most kezdik 
igazán érteni, mi is a kapitalizmus. 
Most, amikor a munkanélküliség, az 
áremelkedés nyomorba taszít milliókat. 
Most, amikor már tudjuk, hogy sem 
a tőkés rendszerváltás, sem az ország 
csatlakozása az Európai Unióhoz nem 
hozott jobb életet, sőt rosszabbul élünk, 
mint negyedszázada. Most, amikor sokan 
ismerik fel a Munkáspárt igazságát.

A jövő évi választás komoly csata lesz. 
De nem az utolsó, nem a végső. Ha lesz 
országos listánk, sokan szavazhatnak 
ránk. Ha sok szavazatot kapunk, 
megerősödhetünk, nagyobb erővel 
küzdhetünk tovább az emberekért, egy új 
közösségi társadalom megteremtéséért. 
Tovább a megkezdett úton! Tovább 
a pártért, a közösségi társadalomért! 
Boldog születésnapot, Munkáspárt!

thürmer gyula
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Hétből-Hét
  MiT Gondol a MunkáspárT?

1. Felháborodtak a mozgássérültek, mert a BKK elvette egy 
kisbuszukat az ötből. Ezért most várakozni kell reggel és délután 
a speciális járművekre. A BKK szerint a buszok nem voltak 
kihasználva, és amúgy is sokkal több lett a mozgássérülteket is 
szállítani tudó alacsonypadlós busz.

Munkáspárt: A speciális, kifejezetten a mozgássérülteknek vásárolt 
öt mikrobusz közül egyet átirányított a BKK az Aranyhegyre, 
mégpedig azért, hogy egy gazdag, budai lakóparkot szolgáljon 
ki. Gyaníthatóan nekik nincs szükségük speciális járműre, ám 
ismét megmutatták, speciális bánásmód jár nekik. Lehet, nem is 
kérték. Vitézy Dávid viszont ismét kifejezésre juttatta „szociális 
érzékenységét”. Forgalomlassítás, a Hungária körút teljes 
feltúrása, hátrányos helyzetűek buszainak „elkölcsönzése”… 
Sorolhatnánk. Tarlós István talán nem jó főpolgármester. Ettől 
függetlenül berzenkedése a soha munkát nem látott BKK-vezér 
ellen sokatmondó. BKV? BKK? Minek mindkettő? Nem volt 
elég egy helyről lopni?

2. Agresszívan betelefonálásra bujtogatták a nézőket, és hazudtak 
is nekik – ezt állapította meg a GVH az EZO.TV-ről, és ezért 
13,5 millió forintra büntette őket. Igaz, a hatóság szerint 
eleve sérülékeny, könnyen átverhető csoportnak számítanak a 
televízió nézői. 

Munkáspárt: A hír szégyene, hogy az ítélet egyik pontja az, hogy 
„a betelefonálók nem kerültek rögtön adásba, vagy egyáltalán 
nem jutottak be, sőt olyan is volt, hogy nem a kiválasztott 
jóshoz kapcsolták be őket”. Tisztességes formában a becsapás 
(fogalmazzunk finoman) önmagában is büntetendő lenne. 
Ilyen, s ehhez hasonló megtévesztő műsorok egyáltalán nem 
kerülhetnének adásba. De ne tévedjünk el: kapitalizmusban 
élünk. Ha lehet élősködni, megteszik. A „könnyen átverhető 
csoport” meg mehet a sóhivatalba. Szerintük.

3. Összesen több mint 16 millió eurós (mintegy 4,8 milliárd 
forint) bírságot szabott ki az Európai Bíróság kedden két 
gyógyszercégre, az amerikai Johnson & Johnsonra és a svájci 
Novartisra - közölte a brüsszeli testület. Az amerikai cégnek 
10,8, a svájci vállalatnak pedig 5,5 millió euró büntetést kell 
fizetnie, mert a két cég hollandiai leányvállalata még 2005-ben 
versenykorlátozó megállapodást kötött, amivel megakadályozták 
a fentanil fájdalomcsillapító olcsóbb, generikus változatának 
piaci bevezetését.

Munkáspárt: Ennyit még a „könnyen átverhető csoport” 
fogalmáról. Betegeken, elesetteken gázolnak át, gátlástalanul, 
pénzért. Ön milyen büntetést szabna?

4. Tisztességtelensége miatt – megváltoztatva az elsőfokú bíróság 
ítéletét – semmisnek nyilvánított egy újabb devizahitel-
szerződést a Fővárosi Ítélőtábla. A közleményből nem derül 
ki, melyik bankról és perről van szó, de az igen, hogy az 

adós két dolog miatt támadta a szerződést: 1., hogy a bank 
egyoldalúan módosíthatta a szerződési feltételeket, 2., hogy a 
bank a folyósításkor vételi árfolyamon, de a törlesztőrészletek 
kiszámításakor már eladási árfolyamon váltotta át a svájci 
frankot.

Munkáspárt: Lassan, de biztosan felszínre kerülnek azok a 
részletek, amikkel megetették a devizahitelbe keveredett 
állampolgárokat. Az esetek túlnyomó többségében józanul 
gondolkodó, a saját – és családja - jövőjét biztosítani kívánó 
ember élt a hitel lehetőségével, reálisan felmérve, hogy az aktuális 
kamatok mellett hogyan teremthetnek tisztességesebben élhető 
jövőt, visszafizetve mindent, s megtartva, amiért fizettek. Az 
átverés-faktort nem reklámozták a bankok: most meglepődnek, 
ha helyenként ellenük dönt a bíróság. Mi lenne szükséges? Az 
összes devizahitel felülvizsgálata, vissza, a 2004-ben kezdődött 
propagandára. Onnantól számoljanak el a bankok!

5. Szegedi Csanád ex-jobbikos képviselőt még a montreali 
repülőtérről, az első repülővel visszaküldték a helyi bevándorlási 
hivatal munkatársai Budapestre, írja a Montreal Gazette. 
Szegedi elvileg a Westmounti Chábád meghívására érkezett 
Kanadába, hogy előadást tartson a montreali zsidó közösségnek. 

Munkáspárt: Úgy látszik, kontinensek között nem forog elég 
gyorsan a köpönyeg. Kiutasítása állítólag még Jobbik– és 
Magyar Gárda tagságához fűződött, beszédét azonban már egy 
zsidó közösség előtt tette – avagy tehette volna meg. Szép lenne 
az ő megtérését szépen ünnepelni. De hivatásos zsidóüldözőből 
hivatásos zsidóvá válni… Még Saul példája sem egyezik.

6. A kisvállalkozók tőkehiánya és alacsony érdekérvényesítő 
képessége, a betegesen sokszintes alvállalkozói struktúrák 
és az áron alul végzett munka együtt okozzák a lánc- vagy 
körbetartozásnak hívott jelenséget az építőiparban – mondják 
az augusztus óta működő Teljesítésigazolási Szakértői Szerv 
vezetői.

Munkáspárt: Ne legyünk naivak. A nagy hal megeszi a kicsit. 
Erről szól a mai „piacgazdaság”. Oszt’ pont.

7. „Mi bízunk Gyurcsány Ferenc bölcsebb belátásában, és a 
választás előtt meg fogunk tudni állapodni” – mondta Józsa 
István a Duna Televízió Közbeszéd című műsorában. A 
szocialista politikus azzal kapcsolatban tette ezt a kijelentést, 
hogy Gyurcsány korábban azt mondta, december 10-éig kérje az 
MSZP a megfelelő fóruma felhatalmazását az együttműködési 
tárgyalásokhoz.

Munkáspárt: Nem először mondjuk, de sokadszorra bizonyítják: 
nekik ennyi a jövő évi választás. Pusztán alku kérdése. Nem 
fontos az ember, a munka, a lakhatás, még Magyarország sem. 
Csak a pénz, csak a pozíció. 

rövid Hírek – rövid koMMenTárok
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a MunkáspárT leszáMolna az adócsalókkal
Sok százmilliárdos áfa-csalás, állami cégvezetők milliós 
prémiumai – a Fidesz-kormány azonban úgy tesz, mintha 
nem is ebben az országban élne, mintha nem ők lennének 
hatalmon. Mentegetőznek, vagy egyszerűen hallgatnak, 
miközben az ő kötelességük lenne a csalók számonkérése 
éppen úgy, mint az állami cégeknél a törvényes lopás 
megakadályozása. Ehelyett csak politikai pr-t kapunk – 
kormánytól és parlamenti ellenzéktől egyaránt.

Horváth Andrást, az adóhatóság volt munkatársát meghurcolják, 
aki a közelmúltban azzal lépett a nyilvánosság elé, hogy szerinte 
nagyobb cégek több mint ezermilliárd forint értékben csalnak 
adót, amihez kormányzati körök támogatásával a Nemzeti Adó- 
és Vámhivatal (NAV) is asszisztált. Minderre az adószakértő 
szerint 2007-től került sor, vagy legalábbis ő erről tud. Igaz 
vagy sem? Tény, hogy a Fidesz mindenben akadályozza a 
vizsgálatokat, miközben arról beszél, hogy semmi rendkívüli 
nem történt, a többit meg majd egyszer kinyomozzák. A Magyar 
Szocialista Párt nagy nehezen belement abba, hogy legyen 
parlamenti vizsgálóbizottság, de miután a Fidesz nem akart 
abban részt venni, tárta szét kezeit: ők megtettek mindent, nem 
ők vannak hatalmon. A meglepő reakciók megfejtése egyszerű: 
Horváth az MSZP és a Fidesz kormányok korrupciójáról egyaránt 
beszélt. A jelek szerint azonban benne van a buliban ilyen vagy 
olyan szinten a többi parlamenti párt is, hiszen Gyurcsányék is 
hallgatnak és a Jobbik is meglehetősen óvatosan kezeli a témát.

Egyes szakemberek szerint Horváth túloz, de a 
nagyságrendben nem téved nagyot: évente körülbelül 800 
milliárd forint nem folyik be a központi költségvetésbe gazdasági 
visszaélések miatt. Hasonló összeget vehet el a költségvetéstől, 
tehát lényegében tőlünk az állami korrupció: azaz évente óvatos 
becslések szerint is legalább 1500 milliárd forintot lopnak el. Se 
a kormányzat, se az ellenzék nem akar ez ellen érdemben tenni. 
Nyilvánvalóan ez élteti az egész politikai elitet. A Munkáspárt 
ez söpörné el egy csapással, meg tudná tenni, hiszen az elmúlt 23 
év egyetlen korrupciós ügyében sem volt érintett. Tiszta kézzel 
tudna hozzálátni a közbeszerzések átvizsgálásához, a rendszer 
átalakításához, a hatékony, a dolgozó embereket, az adott cégek 
munkavállalóit is bevonó ellenőrzési rendszer kialakításába. 

A Blikk hétfőn írt arról, hogy havi fizetése kilenc-tízszeresét 
kapta prémiumként tavalyi munkája elismeréséül több állami 
cég vezetője, a legtöbbet, 19,2 millió forintot Baranyay László, 
a Magyar Fejlesztési Bank (MFB) vezérigazgatója, Dávid Ilona, 
a MÁV vezérigazgatója és Horváth Gergely, a Magyar Nemzeti 
Vagyonkezelő Zrt. (MNV)  vezérigazgatója. 

Kósa Lajos, a Fidesz alelnöke budapesti sajtótájékoztatóján 
kérdésre azt mondta, bár nem látott ilyen prémiumokról szóló 
listákat, de ha voltak ilyen kifizetések, azt nem tartja helyesnek. 
„Amikor nehézségekkel küzdünk, akkor mindenkinek ki kell 
vennie belőle a részét” – fogalmazott. Arra a felvetésre, hogy 
szerinte ezt vissza kellene-e fizetniük az érintetteknek, úgy 
válaszolt: vagy fordítsák jótékonysági célra.

A magyar politika nem tud az óvodás szint fölé emelkedni. 
Valóságban úgy tesz, mint a Micimackó Zsebibabája, aki nagy 
örömmel fedezi fel a világ apró csodáit. Tudják, Zsebibaba, 
aki Kanga gyermeke, és legjobb barátja a virgonc Tigris. A mi 

Lajosbabánk most rácsodálkozik, hogy állami tulajdonú cégek 
vezetői pimaszul magas prémiumokat nyúlnak le. Lajosbaba 
úgy tesz, mintha nem is a Fidesz-párt által vezetett Fidesz-
kormány vállalatairól lenne szó. A Fidesz pontosan tudja, hogy 
ezeknek a prémiumoknak a forrását a dolgozóktól szakítják ki. 
A Munkáspárt felszámolná a milliós prémiumokat.

A tranzakciós illeték bevezetése nyomán 70 százalékkal 
emelkedtek a kis- és középvállalkozások (kkv) banki 
költségei. Az Orbán-kormány csak szavakban támogatja 
a magyar kkv-ket, valójában nem törődik velük, sőt szinte 
halálra ítélte őket. 

Bár lépten-nyomon azt kommunikálja a kormány, hogy 
az egyik fő gazdaságpolitikai prioritás a hazai kis- és 
középvállalkozások megsegítése, az olyan kormányzati 
intézkedés, mint a pénztárgépcsere, vagy a tranzakciós 
illeték bevezetése éppen ezt a szektort sújtja legjobban. 

Amikor a kkv-k támogatása van napirenden. akkor 
azt hangsúlyozzák, hogy idehaza ők termelik a GDP 55 
százalékát, fontos szerepet töltenek be a foglalkoztatásban, 
ráadásul válság idején kiegyensúlyozó szerepet is betöltenek, 
hiszen míg egy multi gond nélkül leépít akár több száz főt 
is egy-egy nagyobb megrendelés elmaradása esetén, egy 
néhány főt alkalmazó kisvállalkozás nehezebben mond le 
alkalmazottjáról. De mit is érez egy kisvállalkozó ebből az 
optimizmusból és megbecsültségből? Nem sok mindent. Az 
egyik bank által rendszeresen készített felmérés szerint a 
cégek most is negatívan ítélik meg jövőjüket, és a következő 
egy évre vonatkozó várakozásaikat jelző bizalmi index tovább 
csökkent az elmúlt hónapokban. Az okok között kiemelten 
ott vannak a magas adóterhek, illetve a kiszámíthatatlan 
környezet. 

A kedvező programok mellett ugyanis van bőven olyan is, 
amely tovább ront a kkv-k amúgy sem rózsás helyzetén.

Az egyik ilyen intézkedés a tranzakciós illeték bevezetése. 
Egyes becslések szerint mintegy 70 százalékkal emelkedtek 
ennek hatására a vállalkozások banki költségei, ráadásul az 
ingyenes készpénzfelvétel sem vonatkozik rájuk…

Halálra íTélT vállalkozások
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ÁFa-MEnEtES élElMiSzErEkEt!
a kormány csökkentette a sertéshús áfáját, s ígéri, 
napirenden van a további mérséklés más ágazatokban is. 
Ez jó, de messze nem elég! Szüntessük meg az ÁFÁ-t az 
alapvető élelmiszereknél, az oktatásban, az egészségügyben, 
a lakossági energiafogyasztásban, a lakosságot szolgáló 
építkezésekben! Ha a piac ellenáll, a kormány vezessen be 
hatósági árakat ezen a téren! Ezt akarja a Munkáspárt. 

Egyre több a magyar termék a hipermarketekben, az állam az 
élelmiszerkampányokkal és a szabályozással terelte ebbe az 
irányba a multinacionális cégeket - fejtette ki az InfoRádió Aréna 
című műsorában a vidékfejlesztési miniszter. Fazekas Sándor 
jelezte: az élelmiszerek forgalmi adójának csökkentésében csak 
az első lépés volt az élő sertés áfájának mérséklése.

Az agrárium nemzetgazdasági jelentőségéről a miniszter azt 
mondta: a magyar mezőgazdaság 13-15 millió ember részére tud 
élelmiszert előállítani, de ez a szám akár 20 millióra is növelhető. 
Ezzel együtt az agrárium hozzájárulása a nemzetgazdasághoz 
4-5 százalékos, de a feldolgozott termékeken keresztül ennél 

nagyobb mutató is számítható – hangsúlyozta Fazekas Sándor. 
Hozzátette: „a magyar mezőgazdaság az egyik legnagyobb 
exportőr az Európai Unióban, az éves export 8 milliárd euró, 
és ha a hozzáadott értékű termékek aránya nőni tud, akkor a 
mezőgazdaság nemzetgazdasági hozzájárulása is nagyobb 
lesz.”

A vidékfejlesztési miniszter az első lépésnek nevezte 
az élelmiszerek forgalmi adójának csökkentésében az élő 
sertés áfájának 5 százalékra mérséklését. Azt mondta, a lépés 
gyakorlatilag felszámolja a feketepiacot, és jelentősen csökkenti 
a behozatalt. Fazekas Sándor hozzátette: „napirenden van 
további élelmiszerek áfa-mérséklése is, de olyan megoldást 
kell találni, amelynek kedvező hatását elsősorban a fogyasztók 
érzik, úgy, hogy mellette nem csökkenhetnek jelentősen a 
költségvetés bevételei”.

A kormány tesz valamit, de nem eleget. A költségvetés 
bevételeihez igazított ÁFA-csökkentés soha nem fogja a dolgozó 
emberek problémáját megoldani. Szüntessük meg az ÁFÁ-t az 
alapvető élelmiszereknél, az oktatásban, az egészségügyben, 
a lakossági energiafogyasztásban, a lakosságot szolgáló 
építkezésekben! Ha a piac ellenáll, a kormány vezessen be 
hatósági árakat ezen a téren! Ezt akarja a Munkáspárt.

Hasonlóan negatívan érinti a szektort a már tavasz óta 
húzódó pénztárgépcsere, melynek megfelelő kivitelezés 
esetén akár pozitív költségvetési hatása is lehetne, a 
kereskedők azonban egyelőre csak a váltással járó stresszt, 
bürokráciát és pluszkiadást érzékelik. Bár igényelhető 
támogatás a csere lebonyolításához, az legfeljebb 50 ezer 
forint lehet gépenként. Egy kassza ára azonban 130-150 ezer 
forint körül mozog, így még a támogatott üzletek is komoly 
kiadásokkal számolhatnak. 

A Munkáspárt az ország gazdaságát nem külföldi vállalatokra 
alapozná, hanem a magyar mezőgazdaság és ipar fejlesztésére, 
nagy állami lakásépítkezésre, a belső fogyasztás növelésére, 
a lakosság szükségleteinek mind teljesebb kielégítésére. Egy 
fillér állami támogatást se a külföldi cégeknek! Minden erővel 
a magyar gazdaságot, a magyar mikró- és kisvállalkozókat, a 
családi vállalkozásokat kell támogatni!

Halálra íTélT vállalkozások

TiszTa MiniMálbérT 
Jövőre 101 ezer 500 forint lesz a minimálbér és 118 ezer forint 
a szakmunkás bérminimum a Verseny szféra és a Kormány 
Állandó Konzul tációs Fórumán (VKF) született megállapodás 
alapján, a felek 2014-re 3,5 százalékos béremelési ajánlást 
fogadtak el. A minimálbér 2013-ban 98 000, a szakmunkás 
minimálbér pedig 114 ezer forint. Az, hogy a minimálbért 
emelik, helyénvaló dolog. Csakhogy a 101 ezer forint bruttót 
jelent. Ma Magyarországon ugyanúgy 16 százalékos SZJA 
terheli minimálbért, mint a milliós fizetéseket. A Munkáspárt 
mindent megváltoztatna. A minimálbér legyen minimum 
100 ezer forint, és adómentes!

a SzabadSÁg MEgjElEnéSéről

Ezúton tájékoztatjuk Kedves Olvasóinkat és A Szabadság-
futárokat, hogy A Szabadság idei utolsó – bővített – kiadása 
2013.12.21-én jelenik meg az ünnepekre való tekintettel. 
Következő számunkat 2014.01.04-én vehetik kézbe az 
újságárusoknál.

Békés, boldog, örömökben gazdag ünnepeket és sikeres új 
évet kíván mindenkinek:

A Szabadság szerkesztősége
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szabolcsban öT jelölTeT indíTanak

ittHon vagyok, jól érzEM MagaM CSEpElEn

A szabolcsi munkáspártiak nehéz körülmények között 
dolgoznak. Kevesen vannak, de annál lelkesebbek, és hisznek 
abban, hogy megállítják a jelöltjeiket. Tóth András megyei elnök 
és Tóth Péter, a KB tagja sokat tesznek azért, hogy a megyében 
ismerjék a Munkáspártot.

Thürmer Gyula, a Munkáspárt elnöke december 4-én, 
Nyíregyházán és Kisvárdán mutatta be a Munkáspárt képviselő-
jelöltjeit, akik Szabolcs-Szatmár-Bereg megyében indulnak az 
országgyűlési választásokon. 

A párt a megyében öt választókerületben indít jelölteket. 
Kisvárda körzetében Tóth Péter Pál, Vásárosnamény körzetében 
Nagy István, Mátészalka térségében Pásku Károly, Nyíregyháza 
1. választókerületében dr. Horváthné Kovács Ilona Katalin, a 2. 
választókerületében pedig Szabó Zoltán indul.

A nyíregyházi piacon dr. Horváthné Kovács Ilona 
Katalin kalauzolta a párt elnökét. Ismerősen mozgott az 

„Piros ingben és piros sállal a nyakában jelent meg Thürmer 
Gyula, a Munkáspárt elnöke a Sétáló utcában megtartott 
kampányrendezvényükön december 5-én délután” – írta a 
csepel.hu internetes portál tudósítója a Munkáspárt múlt heti 
kitelepüléséről. „Itthon vagyok, jól érzem magam Csepelen” 
– mondta a párt elnöke érdeklődésükre. „Gyakran járok 
ide, mert nagynéném Csillagtelepen lakik, s más rokonaim 
is élnek itt. Tervezem, hogy az újonnan felavatott fedett 
strandra is ellátogatok, mert szeretek úszni. Választóim ott is 
megtalálhatnak” – nyilatkozta.

árusok között, látszott, hogy ő ismeri a piacosokat, és azok 
is ismerik őt. 

Thürmer sajtótájékoztatójában kiemelte, hogy a választásokon 
induló pártok közül a Munkáspárt az egyetlen olyan párt, amely 
25 éves a munkásért, a dolgozóért, a kizsákmányoltért dolgozik. 
A mai Magyarország nem balra és jobbra oszlik, nem MSZP-sekre 
és Fideszesekre, hanem dolgozókra, akik két állás vállalásával 
sem tudnak egyről a kettőre jutni, és gazdagokra, akik – ki tudja, 
hogyan – milliárdokra tettek szert röpke húsz év alatt.

A Munkáspárt elnöke aláhúzta, hogy az MSZP, a DK, az Együtt 
2014 a tőkésosztály, vagy annak valamelyik rétegét képviselik, 
nem a dolgozó emberek pártjai. A „baloldaliság” csak azért kell 
nekik, hogy a tömegek előtt elleplezzék valóságos mivoltukat. 

A Munkáspárt arra hív fel minden baloldali embert, 
mindenkit, akik csalódtak a parlamenti pártokban, hogy a 
Munkáspártot támogassák.

Adjunk egy esélyt a csepelieknek! Adjunk egy esélyt a 
Munkáspártnak, adjunk egy esélyt önmaguknak! – hívta 
fel Thürmer Gyula a csepelieket a rendezvényen. Munkát 
mindenkinek, aki dolgozni akar, tisztességes béreket és 
nyugdíjakat, magyar ipart, magyar gazdaságot akar a 
Munkáspárt. Aki többet keres, fizessen többet! Senkit se 
hagyjunk az utcán! – hangoztatta.

December 5-én indult el a csepeli szervezet új Facebook-
oldala, ahol megtalálható a Munkáspárt választási programja, 
a fontosabb rendezvényekre is rá lehet keresni, sőt számos 
véleményt lehet olvasni a csepeli közélet problémáiról.

„A Csepel FC-nek csak morzsák jutnak a stadionrekonstrukciós 
programból, az önkormányzat pedig egyáltalán nem támogatja 
a focicsapatot” – idézi a Facebook oldal a klub tulajdonosának, 
Takács Szabolcsnak a nyilatkozatát. 

De mindjárt olvasható a munkáspárti vélemény is. „Szégyen! 
A hajdani négyszeres magyar bajnok focicsapat sorsa egybeforrt 
a Csepel Művekével, amely hatvanezer embernek adott munkát. 
A gyár bezárásával nem csak munkahelyek vesztek el, hanem 
a sportéletből is eltűnt a pénz. Miért ekkora a különbség az 
önkormányzati propaganda, és a klub tulajdonosának szavai 
között?” Gratulálunk a Facebook oldal szerkesztőinek, csak így 
tovább! Hajrá, Csepel! Veletek vagyunk!
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szolnokon keMényen dolGoznak
Szolnok 1. számú választókerületének 
munkáspárti jelöltjét mutatta be 
múlt szombaton Thürmer Gyula, a 
Munkáspárt elnöke. Bencsik Mihály 
megyei elnök, aki a közelmúltban a 
Munkáspárt alelnöke is lett, közismert 
személyiség Szolnokon. Élete nagy részét 
a szolnoki vízműveknél töltötte, mint a 
tenyerét, úgy ismeri a várost. Otthonosan 
mozog a politikai közéletben, ismeri 
a megyei politikusokat. Korábban a 
városi közgyűlés képviselője is volt, de a 
kapcsolatok ma is megmaradtak.

A viharos szél megzavarta a piaci 
rendezvényt, de a piacon belül szívesen 
fogadták a munkáspárti csapatot, köztük 
Gulyás Lászlót, a KB tagját és Turi 
Kristófot, a Munkáspárt jászsági képviselő-
jelöltjét. Ketten is odaléptek a Munkáspárt 
elnökéhez, és jelezték: ők szívesen 
belépnének a Munkáspártba, elegük van 
már a Fideszből és az MSZP-ből is.

Thürmer Gyula udvariassági látogatást 
tett Szalay Ferencnél, Szolnok város 
polgármesterénél és Kállai Mária 
asszonynál, a megyei kormányhivatal 
vezetőjénél. Véleményt cseréltek a város 
fejlődéséről, az itt élő emberek gondjaikról. 

A Munkáspárt elnöke interjút 
adott a városi televíziónak. Kitért 
a munkanélküliség kérdésére. 
Munkahelyteremtésről sokan beszélnek, 
mondta, de mi mást mondunk: munkát 

mindenkinek! Az állam biztosítsa az első 
munkahelyhez való jogot! 

Aztán itt van a lakás, a lakhatás 
problémája. Nem súlyos gond a mai 
Magyarországon? De az, és beszélnek 
is róla, csak éppen nem oldják meg.  
Mindenki számára alanyi jogon 
biztosítani a lakhatás lehetőségét! Ez 
a Munkáspárt programja. És mindjárt 
hozzátesszük ennek a feltételét is. 
Építsünk fel évi 10 ezer új bérlakást! Öt év 
alatt valósítsuk meg 100 ezer panellakás 
rekonstrukcióját! Ezzel teremtsünk 60-
80 ezer munkahelyet!  

Délben bensőséges ünnepségre került 
sor a Munkáspárt megyei székházában. 
Dikó Miklós, a Munkáspárt régi 
elkötelezett híve selyemzászlót 
adományozott a megyei szervezetnek. 
A vörös zászló mindkét oldalára a párt 
emblémáját hímezték. 

Kívánom, hogy e zászló alatt 
vonuljatok a parlamentbe! - mondta a 
„zászlóatya”. 

A rendezvényen köszöntötték Turi 
Kristófot, a Munkáspárt legfiatalabb 
képviselőjelöltjét, aki minap töltötte be 
18. életévét.

pesT MeGye: jó a MunkáspárTi proGraM

Szobon, a Művelődési házban tartotta évértékelő és a jövő 
évi parlamenti választással kapcsolatos megbeszélését a 
Munkáspárt Pest megye 1-es számú régiója.

A térség képviselőjelöltjeként induló és a párt megyei 

elnökének tisztét is betöltő Nagy Sándor részletes 
helyzetelemzéssel tért ki tevékenységükre és feladataikra.

A választási program jó, annak időszerűsége mindenben 
igazodik a mához és az emberek többségének érdekeihez. 

Jobb életet a dolgozóknak, emelték ki többen a programból, 
köztük Urbán Éva és Kalán Klára is a Nőmozgalomból.

Hangsúlyozták, hogy a program célkitűzéseinek 
megvalósításához már most hozzá kell kezdeni.

Az összejövetelen – amelyen „állandó aktivistaként” 
többek között ezúttal is ott volt Farkas Károly, Dóra Jánosné, 
Munkás Gyula, Bereczki Gyula – Cseresznye András 
személyében újabb párttagot köszöntöttek a résztvevők.

Cseresznye András anyagilag is támogatja a pártot.
Az évzárón a 40 éve párttag Jakucs Gábor, valamint Bari 

Katalin és mások Thürmer Gyula „Az elsikkasztott ország” 
című könyvét kapták ajándékba munkájuk és párthűségük 
elismeréseként.
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nyugodj békébEn, Madiba!

Rolihlahla – „aki bajba sodorja magát” – Mandela az Umtatához 
közeli Mvezo faluban, a xhosza nép thembu törzsében, 
törzsfőnöki családban látta meg a napvilágot 1918. július 18-án. 
Nyugati típusú nevelésben részesült, az iskolában tanárnőjétől 
kapta a Nelson keresztnevet. Törzsi neve Madiba volt, sokan, 
főként a dél-afrikaiak ma is így emlékeznek rá.

Felsőfokú tanulmányait a kizárólag feketék számára 
fenntartott Fort Hare Egyetemen folytatta, itt kezdett 
politizálni, ami miatt eltanácsolták, s végül a johannesburgi 
Witwatersrand Egyetemen szerzett jogi diplomát. 1944-
ben lépett be a feketék jogaiért küzdő Afrikai Nemzeti 
Kongresszusba (ANC), 1947-ben a szervezet ifjúsági 
szövetségének titkáraként szállt szembe a feketék és fehérek 
elkülönítését a végletekig vivő apartheid rendszerrel. 1952-
ben lett az ANC transvaali regionális szervezetének az 
elnöke, egyben az ANC elnökhelyettese. 1952-ben Oliver 

Tambóval, az ANC egyik későbbi elnökével együtt nyitotta 
meg az első fekete ügyvédi irodát Johannesburgban, hogy 
ezzel is segíteni tudjon az apartheidtörvények által sújtott 
fekete sorstársainak. 1956 decemberében – az ANC más 
vezetőivel együtt – letartóztatták, hazaárulás vádjával perbe 
fogták – mondván, hogy az országban kommunista felkelést 
akartak szítani –, de négy évig húzódó per után társaival 
együtt felmentették. Kiszabadulva már nem látott esélyt 
a törvényes keretek közötti küzdelemre, úgy látta, hogy 
harcolni kell a fokozódó elnyomás ellen, ezért illegalitásba 
vonult, és a Nemzet Lándzsája (Umkhonto we Sizwe) néven 
létrehozta az ANC földalatti katonai szervezetét, amelynek 
ő lett a parancsnoka. 1962-ben ismét letartóztatták, majd 
más aktivistákkal együtt, szabotázs- és terrorcselekményben 
való részvétel vádjával bíróság elé állították. 1964-ben 
életfogytiglani szabadságvesztésre ítélték és a Fokváros 
melletti hírhedt Robben-börtönszigeten tartották fogva. 

A börtönből félévente egyszer írhatott levelet és fogadhatott 
látogatókat. Apró kőcellában lakott, mindennap követ tört, ő 
mégis visszautasította a politikai megadás fejében többször 
felkínált amnesztiát. Az apartheidet szankciókkal sújtó 
nemzetközi közösség nem feledkezett el róla, s a szabadon 
bocsátását követelő törekvések hatására 1986-ban – még 
fogolyként – titkos tárgyalásokat kezdett vele a dél-afrikai 
kormány. Mandelát 27 évi raboskodás után, 1990. február 11-én 
szabadon bocsátották, Frederik Willem de Klerk államfő pedig 
bejelentette, hogy legalizálják az ANC-t, és lépéseket tesznek 
az apartheid teljes megszüntetésére. Törekvéseikért 1993-ban 
mindketten Nobel-békedíjat kaptak, az átvételkor Mandela 
így fogalmazott: „Szerepünk nem több, mint hogy népünk 
millióinak képviseletében állunk ma itt. Nekik volt bátorságuk 
felkelni egy olyan társadalmi rend ellen, amelynek lényege a 
háború, az erőszak, a fajüldözés, az elnyomás, és amely egy 

ír szTrájkolók is Mennek búcsúzni 

Nelson Mandela halála okán az ír élelmiszerlánc, a Dunnes 
Stores szakszervezete megkereste azokat az egykori dolgozókat, 
akik a nyolcvanas években három évig sztrájkoltak az apartheid 
ellen tiltakozva, és felajánlotta, hogy kiutaztatja őket a dél-
afrikai emberi jogi harcos jövő heti gyászszertartására. A dublini 
élelmiszerüzletben akkor tette le a munkát tizenegy dolgozó, 
miután 1984-ben felfüggesztettek egy Mary Manning nevű 
eladót, aki nem volt hajlandó hozzányúlni azokhoz a termékekhez, 
amelyeket a Dunnes a Dél-Afrikai Köztársaságból szerzett be. A 
munkamegtagadók három éven át tiltakoztak. Végül akciójuk 
sikeres lett, mert a szupermarketlánc bevonta polcairól a dél-afrikai 
zöldséget és gyümölcsöt. Mandela 1990-es dublini látogatásán 
felkereste a híressé vált Dunnes-dolgozókat. Az akciót Dél-Afrika 
is számon tartja, mert Mary Manningről Johannesburgban utcát 
neveztek el, Dublinban pedig emléktábla őrzi a megmozdulás 
emlékét.

Szabadságharcos, forradalmár és főleg ember – nelson 
Mandela jellemzésére megfelelően méltó szavakat nehéz 
találni. ő valószínűleg nem is szeretné. életét egy jobb 
világ megteremtésére áldozta fel. Felszabadította népét, 
jogokat és lehetőségeket adott neki. 
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képMuTaTó aMerika
Barack Obama, George W. Bush és Hillary Clinton is részt 
vett Nelson Mandela keddi búcsúztatóján. Nem győzték 
méltatni, beszéltek minden szépről és jóról. Miközben 
Mandela 2008-ig rajta volt a hivatalos amerikai terrorista-
megfigyelési listán. Condoleezza Rice külügyminiszter 
akkor „meglehetősen kínosnak” nevezte, hogy a dél-
afrikai külügyminiszter, mi több, Mandela amerikai 
látogatásai esetén kivételt kellett tennie a beutazási tilalom 
ügyében. Nelson Mandela 1994 és 1999 között volt a Dél-
afrikai Köztársaság elnöke. Afrika fajüldöző kormánya 
terrorszervezetnek minősítette a Mandela vezette Afrikai 
Nemzeti Kongresszust (ANC), amely az 1948 és 1994 között 
fennálló apartheid ellen harcolt. Margaret Thatcher néhai 
brit miniszterelnök 1987-ben „tipikus terrorszervezetnek” 
nevezte az ANC-t és elutasította, hogy szankciókat 
léptessen életbe az apartheid rezsimmel szemben. 
Ronald Reagan hasonlóképpen ellenezte a gazdasági 
büntetőintézkedéseket, de a kongresszus végül leszavazta az 
elnöki vétót. Az amerikai kongresszus 1986-ban az elnöki 
tiltó határozat ellenére - nem kötelező érvényű - határozatot 
fogadott el az ANC elismeréséről, amely egyúttal sürgette 
Mandela szabadon bocsátását is. A képviselőház 179 tagja, 
köztük Dick Cheney nemmel szavazott akkor. Cheney, aki 
2001-ben az ifjabbik Bush alelnöke lett, 2000-ben még úgy 
nyilatkozott, hogy helyesen voksolt akkor. Végül még egy 
„apróság”: Mandelát 1962-ben a CIA segítségével fogták el.  

csendes véGeT 
képzelT MaGának 

Az apartheid ellen vívott harca során a halál árnyékában 
élő Nelson Mandela utolsó éveiben azt tervezte, hogy 
Qunu faluban fejezi be életútját, s az elmúlását az 
elvégzett feladat csendes derűjével képzelte el. Mandelát 
2013. június 8-án szállították egy pretoriai kórházba, 
ahol súlyos tüdőfertőzéssel kezelték. A nyáron orvosai 
válságosnak, de stabilnak látták az egykori politikus 
állapotát. Szeptember elején hazaengedték, johannesburgi 
otthonát úgy alakították át, hogy ott folytatódhasson 
intenzív ápolása. „Nem kételkedem egy pillanatig sem, 
hogy amikor majd átlépek az örökkévalóságba, ajkaimon 
mosoly lesz” - írta Mandela 1997-ben, akit boldogsággal 
töltött el az apartheid három évvel azelőtti felszámolása 
óta megtett út. 
A helyi sajtó értesülései szerint egy A4-es lapon írt 
végrendeletében kérte, hogy végső nyughelye a lehető 
legszerényebb legyen, annak az egyszerűségnek a 
jegyében, amelyhez akkor is ragaszkodott, amikor 1994 és 
1999 között országa elnöke volt. „Nem sokat törte a fejét a 
halálán, de sosem akart valamiféle kitalált dolgot” - árulta 
el júliusban a család egyik barátja a Johannesburgban 
megjelenő Mail & Guardian című hetilapnak. Az egyetlen 
dolog, amiről 2003-ban ábrándozott, az volt, hogy politikai 
mentora, Walter Sisulu a paradicsom kapujában várja őt 
az Afrikai Nemzeti Kongresszus belépési nyilatkozatával, 
és a mozgósításra serkentő felszólítást énekel. A xhosza 
nép - amelynek soraiból a világhírű emberi jogi harcos 
is jött - hagyományai alapján Mandelának a családtagjai 
közelében kell nyugodnia. Egy 2003-ban készült 
dokumentumfilmben Mandela egyértelműen Qunu falut 
jelölte meg végső nyughelyéül, ahol a gyermekkorát 
töltötte. „Ott van a családom, és azt szeretném, ha 
otthon temetnének el” - mondta a Mandela család qunui 
családi temetkezési helyénél készült felvételen. A hely 
mintegy 500 méterre van a qunui Mandela-háztól, az N2 
gyorsforgalmi út másik oldalán. Egyszerűen megmunkált, 
széles, szigorú kőlapok állnak az elsárgult, magas fűben, 
egy háromszögletű oromzaton a Mandela felirat olvasható. 
„Azt szeretném, hogy azt mondják: ‚Itt olyan ember 
fekszik, aki eleget tett földi feladatainak. Ez minden” - 
mondta az apartheid elleni harc hőse 2006-ban, egy másik 
dokumentumfilmben 1996-ban mondott szavaira utalva. 
„A halál elkerülhetetlen. Amikor egy ember teljesítette, 
amit az övéi és az országa iránti feladatának tekint, 
békében nyugodhat. Úgy gondolom, én ezt az erőfeszítést 
megtettem, így tehát az örökkévalóságig nyugodhatok”. 
Mandela szembenézett a halállal 1964-es perében, amikor 
a legsúlyosabb büntetés fenyegette. „Legdrágább eszmém 
egy szabad és demokratikus társadalom, amelyben 
mindenki egyenlő esélyekkel él harmóniában. Remélem, 
elég hosszú ideig élek, hogy megérjem. De ha kell, ez 
olyan eszme, amelyért meghalni is kész vagyok” - mondta 
az utókorhoz intézett üzenetében.

egész nép hanyatlását okozta. Engedjük felvirradni egy új 
korszak hajnalát”. 

Az 1994. évi első szabad választásokkal, amelyet az 
ANC nyert meg, új korszak köszöntött be a Dél-Afrikai 
Köztársaságban. Mandela lett az ország első fekete bőrű 
elnöke, alelnökévé pedig de Klerket választotta. Az ország első 
embereként a feketék növekvő igényei és a fehérek félelmeinek 
leküzdése között kellett egyensúlyoznia.

Az államfői tisztségről 1999-ben köszönt le. Idejét ezután a 
gyermekjogok védelmének, az írástudatlanság, a szegénység 
és az AIDS elleni küzdelemnek szentelte. (A politikusok közül 
elsőként, a tabut megtörve ő hozta nyilvánosságra, hogy fia is a 
rettegett betegségben halt meg.)

Nem hallgatott a világ dolgaiban sem: 2003-ban például 
élesen kritizálta az Egyesült Államokat és Nagy-Britanniát 
Irak megtámadása miatt. Elítélte Izrael imperialista politikáját 
is – aligha véletlen, hogy Netanjahu izraeli miniszterelnök a 
nemzetközi diplomácia szabályait semmibe véve az „utazás 
költségeire” hivatkozva nem utazott el a búcsúztatóra. 
Ugyanakkor baráti kapcsolatokat ápolt Fidel és Raul Castróval, 
Hugo Chávezzel, sőt a nyugat nem tetszését kivívva találkozott 
az iráni államfővel is. 

Mandela 2004-ben befejezte az aktív politizálást. Utoljára 
2010-ben jelent meg a nyilvánosság előtt a dél-afrikai labdarúgó 
világbajnokság döntőjén. Visszavonultan élt Qunuban, abban a 
faluban, ahol a gyermekkorát töltötte. Megrendült egészsége miatt az 
utóbbi években többször kórházi ápolásra szorult, legutóbb kiújuló 
tüdőfertőzése miatt, 2013. június 8-án szállították kórházba.
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December 17-én két éve lesz annak, 
hogy a KNDK népe végső búcsút vett 
vezetőjétől, Kim Dzsongiltől, aki a 90-
es évektől állt az észak-koreai párt és 
állam élén. Apjához, Kim Irszenhez 
hasonlóan mindennél fontosabbnak 
tartotta, hogy a KNDK ne legyen 
idegen országok gyarmata. Ne az USA 
mondja meg, hogyan kell élniük, ne a 
nyugati tőke pénzétől függjön az ország. 
Kim Dzsongil hitt abban, hogy ennek 
eszköze a szocializmus megtartása. Nem 
engedte megdönteni a szocializmust, 
mint Oroszország, nem vezetett be piac-
gazdaságot, mint Kína vagy Vietnam. 
Nem engedett teret a liberális és 
szociáldemokrata nézeteknek sem, mint 
egykor a szocialista Magyarország. 
A Songun, a hadseregközpontú szocializ-
mus arra a nézetre épült, hogy a KNDK 
csak önmagára támaszkodhat, ehhez 
pedig minden erejét nagyon szervezetten, 
nagyon fegyelmezetten kell kihasználnia. 
Szokatlan nézet ez a mai világban, de 
működik. A KNDK, mint független, és 
mint szocialista állam, ma is él.

Két esztendeje, amikor a Koreai 
Munkapárt és a KNDK élére egy 
szokatlanul fiatal ember, Kim Dzsongun 
került, a tőkés világ azt hitte, hogy 
elérkezett az ő idejük. Amit nem sikerült 
elérni sem a koreai háborúval az 50-es 
években, sem a későbbi szankciókkal, 
blokádokkal, katonai fenyegetésekkel, 
azt talán most sikerül megvalósítani. 
A tőkés hatalmak célja világos volt: 
megdönteni a szocializmust északon, és 
összeolvasztani a tőkés Dél-Koreával, 
valahogy úgy, ahogyan ez a német 
egyesüléssel történt.

Kim Dzsongun kétségkívül egy sor 
dolgot megváltoztatott. Új embereket 
hozott a vezetésbe, megváltoztatta a 
politikai munka stílusát. A közélet 
szereplőjévé vált felesége. Művészeket, 
olyan neves sportolókat hívott meg 
a KNDK-ba, mint Dennis Rodman, 
az amerikai kosárlabda-legenda. De 
ellátogatott a KNDK-ba Eric Schmidt is, 
a Google igazgatótanácsának vezetője. 
Nagyobb és változatosabb lett az autópark, 
egyre több embernek van mobiltelefonja, 
bevásárlóközpontok és éttermek nyílnak. 
Az Internet, ha nem is lett tömegessé, de 
egyre többen használják. Pár éve mindez 
elképzelhetetlen lett volna.

Kim Dzsongun azonban tudott 
valamit. Mindent át lehet venni a tőkés 
világtól, de a szocializmus lényegét nem 
szabad megváltoztatni. Ha kiengedi a 
Koreai Munkapárt kezéből a hatalmat, 
vége nem csak a szocializmusnak, de a 
független Koreának is. Kim Dzsongun 
vállalta azt is, hogy ennek érdekében 
keményen szembeszáll az USA-val, ha 
kell, elmegy a végsőkig. Kim Dzsongun 
pontosan tudta, hogy az USA egyetlen 
egy nyelvet ért, az erő nyelvét.

Közölte a világgal, hogy ha Izraelnek 
joga van atomfegyverhez, akkor a KNDK-
nak is joga van hozzá. Felgyorsította a 
KNDK nukleáris és rakétaprogramját, 
de hozzátette: a KNDK nem akar 
háborút, de ha az USA rászánja magát 
a háborúra, a KNDK védekezni fog. A 
koreai kijelentéseket amerikai és dél-
koreai válaszlépések követték, 2013-ban 
megnőtt a feszültség a Koreai-félszigeten.

A KNDK vezetése számított arra, 
hogy nem lesz háború, mert ez sem 
Kínának, sem Oroszországnak jelenleg 
nem érdeke. Az észak-koreai vezetés 

éSzak-korEa: tovÁbb kiM dzSongil útjÁn

visszakozott, vállalta, hogy tesz bizonyos 
gesztusokat az USA-nak. Ennek alapján 
engedték szabadon Merrill Newmant, aki 
még a koreai háború idején esett fogságba. 
Ne feledjük, hogy békeszerződés még ma 
sincs, a koreai háborút nem zárták le, 
csak fegyverszünettel felfüggesztették. 
Igaz, ennek már több mint hat évtizede.

Mindezek következtében lehetővé válhat 
a visszatérés a tárgyalóasztalhoz, és a 
KNDK abban bízik, hogy mindez számára 
kedvezőbb feltételek között történik. 

A kínai vezetés az idén júliusban, 
a koreai háború 60. évfordulójának 
ünnepségeire Li Yuanchao alelnököt 
küldte Phenjanba, ami jelezte, hogy 
Kína nem engedi ugyan a KNDK 
atomhatalommá válását, de nem engedi 
azt sem, hogy az amerikaiak lenyeljék 
Észak-Koreát.

Kim Dzsongun több ízben kijelentette, 
hogy a KNDK fejlett gazdasági hatalommá 
kíván válni. Mindent megtesznek az 
emberek életkörülményeinek javításáért. 
Ehhez békére és a kipróbált szocialista út 
folytatására van szükségük.
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CSEndőrök védik a tüntEtőktől roMÁniÁban 
az aMerikai olajcéGeT

A román csendőrség úgynevezett különleges közbiztonsági 
övezetté nyilvánította vasárnap a Vaslui megyei Pungesti 
térségét, ahol szombaton tüntetők százai próbálták megakadá-
lyozni, hogy az amerikai Chevron olajvállalat palagáz-
kitermelés érdekében próbafúrásokat végezzen.

Az intézkedés szükségállapothoz hasonló fokozott hatósági 
ellenőrzést jelent egy korlátozott térségben, ahol korábban 
erőszakos cselekmények történtek. A csendőrség közleménye 
szerint bevetési és járőröző egységek gondoskodnak „a polgárok 
nyugalmáról és biztonságáról” a térségben.

Az Agerpres hírügynökség szerint a lakosok arra 
panaszkodnak, hogy már a házból sem engedik ki őket 
motozás és kérdezősködés nélkül. A Pungesti és Vaslui 
közötti országúton a csendőrök minden autót megállítanak, 
és a benne ülőknek számot kell adniuk arról, hova mennek 
és mi célból.

„Mindegyik ház előtt csendőr áll. Még az útra sem mehetünk 
ki anélkül, hogy kivallatnának, hova indulunk. Nem értjük, 
kit védenek itt, kinek a szolgálatában állnak” – idézte az egyik 
helybélit a román állami hírügynökség.

Szombaton a tüntetők ledöntötték a falu határában 
a Chevron 20 ezer négyzetméteres telkét körülvevő 
drótkerítést. Az előre be nem jelentett demonstráció 
részvevői több ízben dulakodásba keveredtek a nagy 
erőkkel kivonuló csendőrséggel, amikor a rohamosztagosok 
kiemeltek és elszállítottak több tüntetőt. Román hírforrások 
szerint a helybeliek mellett számos környezetvédő szervezet 

aktivistája volt jelen a demonstráción az ország többi 
részéről.

A tüntetők veszélyesnek és környezetrombolónak tartják az 
amerikaiak által alkalmazott technológiát, amelynek keretében 
homokkal és vegyi anyagokkal kevert vizet sajtolnak nagy 
nyomáson a kőzetbe, hogy kitermeljék onnan a gázt.

A csendőrség közleménye szerint szombaton 22 tüntetőt 
állítottak elő, közülük 14 ellen büntetőeljárást indítottak 
garázdaságért, egy ellen fegyverviselésért, és hét személyt 
megbírságoltak, amiért csendőri felszólítás ellenére sem 
hagyták el a térséget, ahol engedély nélkül tüntettek.

A Chevron vasárnap bejelentette, hogy újrakezdi szombaton 
felfüggesztett tevékenységét.
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HazugSÁg az aFganiSztÁni 
kivonulás

A kormány a parlamenti ellenzéki pártok asszisztálása 
mellett aljasul hazudik, amikor azt mondja, hogy a magyar 
katonákat kivonják Afganisztánból. A Honvédelmi 
Minisztérium most jelentette be, hogy a szolnoki MH 34. 
Bercsényi László Különleges Műveleti Zászlóalj parancsnoka 
vette át az Afganisztán több tartományában is tevékenykedő 
különleges műveleti osztag parancsnokságát az amerikai 
féltől. Ez harcoló alakulat, semmi köze nincs objektumok 
védelméhez, pláne a civilek megsegítéséhez. Egyébként 
Kabulban továbbra is ott van a Magyar Honvédség ISAF 
CSS Logisztikai Mentor Csoportja is, a kiképzőknek immár 
a hetedik turnusa végzett a minap, a NATO nagyvonalúan 
emlékmedállal mondott köszönetet. Közben Magyarország 
használt amerikai haditechnikát vásárol illetve „kap 
ajándékba”, amely kizárólag a megszálló – elsősorban 
afganisztáni – hadműveletekben alkalmazható. 

A Munkáspárt követeli: hozzák haza a magyar katonákat, 
Magyarország lépjen ki a NATO-ból, a honvédség ne amerikai 
megszálló érdekeket szolgáljon, hanem a hazát védje!

 


